
 

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ 

ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Α΄ ΑΘΗΝΩΝ 

7 Οκτωβρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τoν Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, κ. Κωστή Χατζηδάκη. 

Θέμα: «Το πρόβλημα έκδοσης των συντάξεων των Μηχανικών παραμένει άλυτο.» 

Κύριε Υπουργέ, 

Προσφάτως έλαβα επιστολή από Μηχανικό η οποία έχει υποβληθεί στη διαδικασία 

έκδοσης της σύνταξής της και μετά από πολυετή αναμονή φαίνεται ότι οι εργασιακοί 

κόποι της ετών δεν ανταμείβονται από μια ευνομούμενη πολιτεία η οποία οφείλει 

μέσα από ταχείες γραφειοκρατικές διαδικασίες να διεκπεραιώνει την εκκαθάριση και 

έκδοση των συντάξεων. Αντιθέτως, το ζήτημα αντιμετωπίζεται εκ μέρους σας με 

δηλώσεις εμπαιγμού και αποπροσανατολισμού της κοινής γνώμης όπως προκύπτει 

από την επιστολή που παρατίθεται ακολούθως και έχει ως εξής:  

“Διαβάσαμε προσεχτικά την 11σέλιδη απάντηση που μας έστειλε το Υπουργείο 

Εργασίας & Κοινωνικών Υποθέσεων (αρ. πρωτ. 804 Ε/27/7/2022) σε απάντηση της 

Αθήνα από 31.05.2022 Ερώτησης του ΣΥΡΙΖΑ με θέμα: «Η κυβέρνηση οδηγεί σε 

απόγνωση δεκάδες χιλιάδες συνταξιούχους μηχανικούς». 

Στην εκτενή απάντηση η οποία περιλαμβάνει την απαρίθμηση όλων των Νομοθετικών 

ενεργειών (Νόμων, Εγκυκλίων, μελλοντικών προσλήψεων προσωπικού ανά 

Περιφέρεια κ.λπ.) απουσιάζουν οι κύριες απαντήσεις τις οποίες παραθέτουμε εκ νέου 

στην τρέχουσα ερώτηση μαζί με τις ερωτήσεις που προκύπτουν από την απάντηση. 

Πιο συγκεκριμένα: 

Υποστηρίζει ο ΕΦΚΑ ότι αυξήθηκαν οι χορηγούμενες συντάξεις μηχανικών. Όμως 3.000 

περίπου συντάξεις μηχανικών ετησίως ήταν η κανονική απόδοση του ΕΦΚΑ όπως 

τουλάχιστον ισχυρίστηκαν οι Διοικητές του ΕΦΚΑ σε συναντήσεις (2018, 2019, 2020,  

2021?) με τη Διοικούσα του ΕΦΚΑ. 

Πώς πανηγυρίζει στον τύπο και στα ΜΜΕ ο Υπουργός ότι τον Αύγουστο 2022 θα έχει 

λήξει η εκκρεμότητα των συντάξεων (έχει καταγραφεί μάλιστα και στην Έκθεση 

Αυξημένης Εποπτείας της Ε.Ε.) όταν από την απάντηση προκύπτει ότι για τον κλάδο 

των μηχανικών (ακόμα και για τους μονοσυνταξιούχους και όχι για μεμονωμένες 

δύσκολες περιπτώσεις) η χορήγηση κύριας σύνταξης γίνεται ύστερα από 1,5 χρόνο και 

μάλιστα χωρίς να χορηγείται παράνομα η προσωρινή σύνταξη;” 

Ερωτάτε εκ νέου ο Υπουργός Υπουργείο Εργασίας & Κοινωνικών Υποθέσεων 
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Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα της κυβέρνησης ως προς την εκκαθάριση των 

ληξιπρόθεσμων κύριων και επικουρικών συντάξεων των μηχανικών; 

Για ποιο λόγο δε χορηγείται σε κανένα μηχανικό μονοσυνταξιούχο η προσωρινή 

σύνταξη, όπως προβλέπεται από το νόμο, αλλά μόνο η εθνική σύνταξη; 

Πόσες από τις εκκαθαρισμένες συντάξεις για το 2021 αφορούσαν μηχανικούς και 

πόσες είναι σήμερα σε εκκρεμότητα; 

Δεδομένου ότι ο μέσος χρόνος έκδοσης των κύριων συντάξεων ξεπερνά τον 1.5 χρόνο, 

για ποιό λόγο δεν καταβάλλονται έντοκα τα αναδρομικά αφού ο πληθωρισμός είναι 

ήδη διψήφιος; 

Σκοπεύει η κυβέρνηση να το θεσμοθετήσει αναδρομικά; 

Τι προτίθεται να κάνει η κυβέρνηση για να λάβουν άμεσα όσοι έχουν παράλληλη 

ασφάλιση στο δημόσιο τη δικαιούμενη σύνταξη από το τ. ΤΣΜΕΔΕ, πολλοί από τους 

οποίους αναμένουν χρόνια; Επειδή η απάντηση ότι το απαιτούμενο λογισμικό είναι σε 

φάση τεστ έχει δοθεί ήδη εδώ και 2-3 χρόνια στους εκπροσώπους του ΤΕΕ και της 

ΕΜΔΥΔΑΣ πως δεσμεύεται η Κυβέρνηση για τη λήξη της εξαετούς εκκρεμότητας και 

αναμονής των δικαιούχων; 

Σε ποιες κινήσεις θα προβεί η κυβέρνηση για να βελτιώσει τη διαφάνεια στον τρόπο 

υπολογισμού των συντάξεων, έτσι ώστε να μπορεί να ελεγχθεί η ορθότητα 

υπολογισμού τους από τον εκάστοτε ενδιαφερόμενο; 

Πόσες αιτήσεις μηχανικών για χορήγηση κύρια σύνταξης εκκρεμούν στον ΕΦΚΑ; 

Πόσες αιτήσεις εκκρεμούν για τη χορήγηση της επικουρικής σύνταξης και πόσες για το 

ΕΦΑΠΑΞ; Πότε θα ολοκληρωθούν; 

Γιατί δεν χορηγείται η προκαταβολή της Εθνικής σύνταξης σε δικαιούμενους ακόμα και 

για λάθη που έχει κάνει ο ίδιος ο ΕΦΚΑ;” 

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα της κυβέρνησης ως προς την εκκαθάριση των 

ληξιπρόθεσμων κύριων και επικουρικών συντάξεων των μηχανικών; 

2. Για ποιο λόγο δε χορηγείται σε κανένα μηχανικό μονοσυνταξιούχο η προσωρινή 

σύνταξη, όπως προβλέπεται από το νόμο, αλλά μόνο η εθνική σύνταξη; 

3. Πόσες από τις εκκαθαρισμένες συντάξεις για το 2021 αφορούσαν σε μηχανικούς και 

πόσες είναι σήμερα σε εκκρεμότητα; 



4. Δεδομένου ότι ο μέσος χρόνος έκδοσης των κύριων συντάξεων ξεπερνά τον 1.5 

χρόνο, για ποιο λόγο δεν καταβάλλονται έντοκα τα αναδρομικά αφού ο πληθωρισμός 

είναι ήδη διψήφιος; Σκοπεύει η κυβέρνηση να το θεσμοθετήσει αναδρομικά; 

5. Τι προτίθεται να κάνει η κυβέρνηση για να λάβουν άμεσα όσοι έχουν παράλληλη 

ασφάλιση στο δημόσιο τη δικαιούμενη σύνταξη από το τέως Ταμείο Συντάξεων 

Μηχανικών Εργοληπτών Δημοσίων Έργων, πολλοί από τους οποίους αναμένουν 

χρόνια; Επειδή η απάντηση ότι το απαιτούμενο λογισμικό είναι σε φάση τεστ έχει 

δοθεί ήδη εδώ και 2-3 χρόνια στους εκπροσώπους του ΤΕΕ και της ΕΜΔΥΔΑΣ πως 

δεσμεύεται η Κυβέρνηση για τη λήξη της εξαετούς εκκρεμότητας και αναμονής των 

δικαιούχων; 

6. Σε ποιες κινήσεις θα προβεί η κυβέρνηση για να βελτιώσει τη διαφάνεια στον τρόπο 

υπολογισμού των συντάξεων, έτσι ώστε να μπορεί να ελεγχθεί η ορθότητα 

υπολογισμού τους από τον εκάστοτε ενδιαφερόμενο; 

7. Πόσες αιτήσεις μηχανικών για χορήγηση κύρια σύνταξης εκκρεμούν στον ΕΦΚΑ; 

8. Πόσες αιτήσεις εκκρεμούν για τη χορήγηση της επικουρικής σύνταξης και πόσες για 

το ΕΦΑΠΑΞ; Πότε θα ολοκληρωθούν; 

9. Γιατί δεν χορηγείται η προκαταβολή της Εθνικής σύνταξης σε δικαιούμενους ακόμα 

και για λάθη που έχει κάνει ο ίδιος ο ΕΦΚΑ; 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

Αγγελική Αδαμοπούλου 

Ανεξάρτητη Βουλευτής Α΄ Αθηνών 




